

النشرة اليوهية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

22 أب (أغسطس) 2023 نشرة يومية الكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

Artificial Intelligence Will Not Destroy Most Jobs, But Some Are At Risk

A study by the United Nations International Labour Organization (ILO) on the impact of artificial intelligence on the quantity and quality of jobs shows that most jobs and sectors are only partially exposed to automation. Most of them are likely to be complementary rather than replaced by the latest generative AI wave, such as Chat GPT."

According to the study, office work will be the most exposed to technology, with about a quarter of the tasks being

highly exposed and more than half at medium exposure. For other job groups, including those occupied by managers and technical experts, a small set of tasks will be highly exposed to technology and about a quarter to an average extent.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

Oil Falls On Potential Increase in Iraqi Supply and

Demand Concerns

Oil prices fell on Tuesday, August 22, as the market awaited to see if Iraqi exports through the Turkish port of Ceyhan will resume, which may ease the supply scarcity caused by the OPEC+ alliance cuts, while the struggling Chinese economy continues to cast a shadow over the outlook for global demand.

Brent crude fell 8 cents to \$84.38 a barrel, and U.S. West Texas Intermediate crude fell 7 cents to \$80.65 a barrel.

Meanwhile, pessimism about the economic outlook in China, the world's second-largest oil consumer, has pressured prices and raised concerns about fuel demand.

Source (CNBC Arabic Website, Edited)

Dubai Airport Surpasses Pre-Pandemic Levels.. 41.6

Million Passengers in the First Half

During the first half of this year, Dubai International Airport witnessed a significant recovery in travel, with passenger traffic surpassing prepandemic levels in 2019. The world's busiest international airport handled 41.6 million passengers in the first half, accounting for more than 001 percent of passenger numbers recorded in the first six months of 2019.

Dubai Airport recorded an outstanding performance during the second quarter of the year, with passenger

traffic rising 42.7 percent from the same period of the previous year to 20.3 million passengers. May was the busiest month of the second quarter with 6.9 million passengers. Thanks to a strong performance during the second quarter, total passenger traffic through the airport in the first half of this year increased to 41.6 million, compared to 27.9 million passengers in the first half of 2022, an increase of 49.1 percent.

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)

الذكاء الاصطناعي لن يعصف بمعظم الوظائف لكن بعضما في خطر



أظهرت دراسة صادرة عن منظمة العمل الدولية التابعة للأمم المتحدة، تناولت تأثير الذكاء الاصطناعي على كمية ونوعية الوظائف، بأن معظم الوظائف والقطاعات معرّضة جزئيا فقط إلى الأتمتة. ورجّحت أن معظمها سيكون على الأرجح مكمَّلا لا مستبدّلا بآخر موجة ذكاء اصطناعي توليدي مثل "تشات جي بي تي". ووفق الدراسة ستكون الأعمال المكتبية الأكثر تعرّضا للتكنولوجيا، إذ ستكون ربع المهام تعرّضة بشكل كبير وأكثر من نصفها معرّضة بشكل متوسط. وبالنسبة لمجموعات

وظائف أخرى بما فيها تلك التي يشغلها المديرون والخبراء التقنيون، فستكون مجموعة صغيرة من المهام معرضة بشكل كبير للتكنولوجيا والربع تقريبا إلى حد متوسط.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

النفط ينخفض بفعل زيادة وحتولة في الإودادات العراقية والوخاوف حيال الطلب



وتراجع خام برنت 8 سنتات إلى 84.38 دولار للبرميل، ونزل خام غرب تكساس الوسيط الأمريكي 7 سنتات إلى 80.65 دولار للبرميل. في غضون ذلك، أدى التشاؤم حيال أفاق

الاقتصاد في الصين، ثاني أكبر مستهلك للنفط في العالم، إلى الضغط على الأسعار وزيادة المخاوف بشأن الطلب على الوقود.

المصدر (موقع CNBC عربي، بتصرّف)

وطار دبي يتجاوز وستويات وا قبل الجائحة.. 41.6 وليون وسافر في النصف الأول



شهد مطار دبي الدولي خلال النصف الأول من العام الحالي انتعاشاً كبيراً في حركة السفر، حيث تجاوزت حركة المسافرين خلال هذه الفترة مستويات ما قبل الجائحة في العام 2019. واستقبل المطار الدولي الأكثر ازدحاماً في العالم 41.6 مليون مسافر في النصف الأول، ما يمثل أكثر من 001 في المئة من أعداد المسافرين المسجّلة خلال الأشهر الستة الأولى من عام 2019.

وسجل مطار دبي أداءً متميزاً خلال الربع الثاني من العام، حيث ارتفعت حركة المسافرين عن

الفترة نفسها من العام السابق بواقع 42.7 في المئة لتصل إلى 20.3 مليون مسافر. وكان شهر مايو الأكثر ازدحاما خلال الربع الثاني بواقع 6.9 مليون مسافر. وبفضل الأداء القوي خلال الربع الثاني، ارتفع إجمالي حركة المسافرين عبر المطار في النصف الأول من هذا العام ليصل إلى 41.6 مليون مسافر، مقارنة بـ 27.9 مليون مسافر في النصف الأول من عام 2022، وبزيادة قدر ها 49.1 في المئة.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

■ China Leads Global Investment in Alternative Energy

Bloomberg revealed that China is leading global investment in renewable energy, accounting for half of projects worth an estimated \$ 358 billion, while the world spends more money than ever before, especially on solar energy.

According to Bloomberg, this figure was recorded during the first half of this year thanks to cheaper units, a strong market for rooftop photovoltaic power, and the commissioning of mega power projects.

The United States came in second by a wide margin. However, the volume of solar energy investment in the world's largest economy increased by 75 percent compared to the first half of 2022, to reach \$25.5 billion.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)



الصين تقود اللستثمار العالمي في الطاقة البديلة

كشفت وكالة بلومبرغ عن أنّ الصين تقود الاستثمار العالمي في الطاقة المتجددة حيث تستأثر لوحدها بنصف المشاريع بقيمة تقدر بنحو 358 مليار دولار، بينما ينفق العالم أموالا أكثر من أي وقت مضى وخاصة في الطاقة الشمسية.

وبحسب الوكالة بلومبرغ، فقد تم تسجيل هذا الرقم خلال النصف الأول من هذا العام بفضل الوحدات الأرخص سعرا، والسوق القوي للطاقة الكهروضوئية على الأسطح، والتكليف بإقامة مشاريع ضخمة للطاقة.

وجاءت الولايات المتحدة في المرتبة الثانية

بفارق كبير. ومع ذلك، ارتفع حجم استثمارات الطاقة الشمسية في أكبر اقتصاد في العالم بنسبة 75 في المئة بالمقارنة مع النصف الأول من عام 2022، لتصل الى 25.5 مليار دولار.

لتصل إلى 25.5 مليار دولار. المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرّف)

■ Rising Temperatures Cause Food Insecurity

A soaring temperature rise for just days could be enough to deprive billions of low-income people of food, while record temperatures are recorded around the world, a study has revealed.

For example, a week-long temperature spike in India could likely lead to serious food insecurity for an additional eight million people, according to conclusions published in the journal Nature Human Behaviour.

The study, which covered 150 countries, mostly in tropical and subtropical regions, concluded that the heat wave itself meant millions of men, women, and children faced hunger, although overall food insecurity increased by less than 1 percent.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

ارتفاع درجات الحرارة يتسبب بانعدام الأون الغذائي

كشفت دراسة عن أنّ ارتفاع درجات الحرارة بشكل كبير لأيام معدودة يمكن أن يكون كافيا لحرمان المليارات من أصحاب الدخل المحدود من الطعام، بينما تُسَجّل درجات حرارة قياسية في مختلف أنحاء العالم.

وعلى سبيل المثال، يمكن لارتفاع درجات الحرارة بشكل كبير مدة أسبوع في الهند أن يؤدي على الأرجح إلى انعدام خطير في الأمن الغذائي بالنسبة لثمانية ملايين شخص إضافي، وفق استنتاجات نشرتها مجلة -Nature Human Behav

.iour

وخلصت الدراسة التي شملت 150 دولة معظمها في مناطق استوائية وشبه استوائية إلى أن موجة الحر نفسها تعني مواجهة ملايين الرجال والنساء والأطفال خطر الجوع، وإن ازداد انعدام الأمن الغذائي الإجمالي بنسبة تقل عن 1 في المئة.

المصدر (موقع العربية نت، بتصرّف)

High Inflation in Turkey is Temporary

Turkish President Recep Tayyip Erdogan stressed that "the rise in inflation in Turkey is temporary, as the government discusses steps to counter the rising cost of living."

He explained after the weekly meeting of the Council of Ministers, "Some economic indicators show improvement, and for this, we ask the Turkish people to be patient and believe in the government."

Inflation in Turkey rose in July to 47.8 percent and is expected to reach

around 60 percent by the end of the year due to tax increases and the devaluation of the Turkish lira against other currencies.

Source (Al-Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



ارتفاع التضخر في تركيا هؤقت

أكّد الرئيس التركي رجب طيب إردوغان، أنّ "ارتفاع التضخم في تركيا أمر مؤقت، حيث تناقش الحكومة خطوات لمواجهة ارتفاع تكاليف المعيشة".

وأوضح عقب الاجتماع الأسبوعي لمجلس الوزراء، أنّ "بعض المؤشرات الاقتصادية تُظهر تحسناً، ولأجل ذلك نطلب من الشعب التركي التحلي بالصبر والإيمان بالحكومة". وررتفع التضخم في تركيا في يوليو (تموز) إلى 47.8 في المئة، ومن المتوقع أن يصل إلى نحو 60 في المئة بحلول نهاية العام بسبب زيادات

ضريبية وانخفاض قيمة الليرة التركية مقابل العملات الأخرى.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

The German Central Bank Fears That Inflation Will Remain Above 2 Percent

The Bundesbank revealed that core inflation is peaking, while price pressures are receding very slowly, fearing that there is a growing risk that inflation will remain above 2 percent. According to the Bundesbank, the impression prevailed that inflation rates would last longer above the rates targeted by central banks. In particular, persistent high wage pressures may make it difficult to continue to curb

inflation.

The European Central Bank raised interest rates from negative territory to 3.75 percent in just one year, the fastest pace ever, but monetary tightening is now coming to an end, and policymakers are debating whether a final rate hike is needed.

Source (Al-Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

■ BRICS Group Bank to Issue First Indian Rupee Bonds

Vladimir Kazbekov, chief operating officer of the BRICS Development Bank, has revealed that the bank aims to issue its first Indian rupee bonds by October. This comes at a time when the new bank is under pressure to raise funds in local currencies and expand lending from them.

The bank issued its first bond in rand, South Africa's official currency, and could consider issuing local currency bonds in member countries such as Brazil and Russia.

"We have now begun to seriously consider using the currencies of member states to finance projects in this currency in another member state. For example, we will use the Chinese yuan to fund a project in South Africa instead of the dollar."

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)

الوركزي الألواني يخشى بقاء التضخر فوق 2 في الوئة

كشف المصرف المركزي الألماني عن بلوغ التضخم الأساسي ذروته، في حين أنّ ضغوط الأسعار تتراجع ببطء شديد، متخوّفا من أنّ هناك خطراً متزايداً لبقاء التضخم فوق 2 في المئة

ووفق المصرف المركزي الألماني فقد ساد الانطباع بأن معدلات التضخم ستستمر لفترة أطول فوق المعدلات المستهدفة من قبل البنوك المركزية. وعلى وجه الخصوص، فإن ضغوط الأجور المرتفعة المستمرة قد تجعل المضي قدماً في كبح جماح التضخم أمراً صعباً.

ورفع المصرف المركزي الأوروبي أسعار الفائدة من النطاق السلبي وصولاً إلى مستوى 3.75 في المئة في عام واحد فقط، وهي أسرع وتيرة على الإطلاق، لكنّ تشديد السياسة النقدية يقترب من نهايته الأن، ويتناقش صناع السياسة حول ما إذا كانت هناك حاجة إلى رفع أخير لأسعار الفائدة.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

بنك وجووعة «بريكس» يعتزو إصدار أول سندات بالروبية المندية

كشف كبير مسؤولي التشغيل في بنك التنمية الذي أسسته مجموعة دول "بريكس" فلاديمير كازبيكوف، عن سعي البنك إلى إصدار أول سندات بالروبية الهندية بحلول أكتوبر/ تشرين الأول. ويأتي ذلك في الوقت الذي يتعرض فيه البنك الجديد إلى ضغوط من أجل جمع أموال بالعملات المحلية والتوسع في الإقراض منها.

وأصدر البنك أول سنداته بالراند، العملة الرسمية في جنوب إفريقيا، ويمكن أن يدرس إصدار سندات بالعملة المحلية في الدول الأعضاء مثل البرازيل وروسيا.

ونوه إلى أنّه "بدأنا التفكير بجدية الآن في استخدام عملات الدول الأعضاء في تمويل مشروعات بهذه العملة في دولة أخرى عضو بالمجموعة. مثلاً سنستخدم اليوان الصيني لتمويل مشروع في جنوب إفريقيا بدلاً من الدولار". المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)



■ Falling Water Levels Threaten Maritime Trade Routes

Over the past years, the frequency of climatic phenomena in the world has increased, casting a shadow on the joints of the wider economy, foremost of which are the main shipping routes. In drought-stricken Panama, the recent decline in international water levels in Central America has reduced the number of ships passing through its crucial canal to just 32 per day. This has caused a predicament for tankers that have piled up waiting to cross the strategic waterway, which usually shortens travel time between the Atlantic and Pacific oceans.

In addition, the global insurance broker "Marsh" warned in a report that more focus should be placed on understanding the vulnerabilities of marine choke points, given the increase in devastating weather events.

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)

انخفاض هنسوب الهياه يُهدد طرق التجارة البحرية

ازدادت خلال السنوات الماضية وتيرة الظواهر المناخية في العالم، ملقية بظلالها على مفاصل الاقتصاد الأوسع، وفي مقدمتها طرق الشحن الرئيسية. ففي بنما المنكوبة بالجفاف، دفع انخفاض مستويات المياه الدولية الواقعة في أمريكا الوسطى، مؤخراً إلى تقليل عدد السفن التي تمر عبر قناتها البالغة الأهمية إلى 32 سفينة في اليوم فقط. ما تسبب في مأزق للناقلات البحرية التي تكدست في انتظار عبور الممر المائي الاستراتيجي، الذي عادة ما يختصر وقت السفر بين المحيطين الأطلسي والهادئ.

وإلى ذلك، حذر وسيط التأمين العالمي «مارش» في نقرير، من أنه ينبغي التركيز بشكل أكبر على فهم نقاط الضعف في نقاط الاختناق البحرية، نظراً لتزايد الأحداث المناخية المدمرة.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)



"De-Dollarization" Campaign Stumbles against Alternative Currencies

The global campaign to end the dominance of the U.S. dollar in trade and investment is in a crisis of confidence after the yuan, ruble, and Argentine peso – the currencies of countries calling for de-dollarization – fell simultaneously and turned to alternative currencies.

The fall in the Chinese yuan, the Russian ruble, and the Argentine peso forced local central banks to take strong measures to calm markets.

On Thursday, the Chinese currency

fell to its weakest level this year. The ruble weakened as Russia's economy continued to falter, due to the impact of Western sanctions on the country's energy exports. The peso is down 22 percent as Argentina continues to struggle with hyperinflation.

The weakness of these currencies comes at a time when the three countries are seeking to shift away from the US dollar, in what is known as the "trend towards de-dollarization."

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)

حولة "إلغاء الدولرة" تتعثر أوام العوللت البديلة

تمر الحملة العالمية لإنهاء هيمنة الدولار الأمريكي على التجارة والاستثمارات بأزمة ثقة، بعد أن انخفض كل من اليوان والروبل والبيزو الأرجنتيني في وقت واحد، وهي عملات الدول المنادية بإلغاء الدولرة والتوجه إلى عملات أخرى بديلة.

وأجبر انخفاض اليوان الصيني والروبل الروسي والبيزو الأرجنتيني، البنوك المركزية المحلية على اتخاذ تدابير قوية لتهدئة الأسواق.

و هبطت العملة الصينية، الخميس، إلى أضعف

مستوياتها هذا العام. وتراجع الروبل مع استمرار تعثر الاقتصاد الروسي، بسبب تأثير العقوبات الغربية على صادرات البلاد من الطاقة. وتقهقر البيزو بنسبة 22 في المئة، حيث تواصل الأرجنتين صراعها مع التضخم المفرط. ويأتي ضعف هذه العملات في وقت تسعى فيه البلدان الثلاثة، إلى التحول بعيداً عن الدولار الأمريكي، فيما يُعرف باسم "التوجه نحو إلغاء الدولرة".

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)

